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 משולחן מנהל הקהילה | צביקי וייל

 קהילה יקרה, 

מתושבי היישוב, במפגש הצגת מיפוי האיתנות ודיון על תכניות העבודה. מרגשת במיוחד  05שמחנו להיפגש בזום עם מעל 

 בהוקרה ושי לאורי לדל וצוות ומד"א על הבדיקות המהירות הנערכות כאן מדי יום כמעט.  –היתה פתיחת הערב 

 כמי שמגיע מבחוץ ואב לילדים קטנים, אני רואה כמה העיסוק סביב הבדיקות מקשה על ההתנהלות היומיומית.  

 אין דרך להפריז בכמה שההתנדבות הזו תורמת ומקילה על התושבים, ותודה גדולה לאורי וצוותו בשם הקהילה כולה.

כתבנו על הלוח הדיגיטלי  -, בהובלת נעמי ליפשיץ ואילת צביאל 05-לאחר מכן נורתה "יריית הפתיחה" לאירועי שנות ה

 רעיונות, מחשבות חלומות והצעות, אותם צוות התרבות יעבד ויהפוך לתכנית עבודה מסודרת.

 בשילוב כוחות של משפחת פייפרניק ושל שגיא זיו, מוקמת בימים אלו פרגולה מעל ספסל האבן שלפני מרחב התרבות. 

 תודה לעושים במלאכה!

שהורכב מנציגי ו. תכנון ונציגים נוספים, כדי לראות איך לתעדף   -השבוע נפגשנו בהובלת יוסף לבר"ן עם צוות קידום ביצוע 

ולקדם את ביצוע התכניות הרבות שיצרה ו. תכנון לאורך השנים. בשלב הראשון נמפה את כלל התכניות, בשני נתעדף אותן  

 לפי דחיפות מצד אחד, ומשאבים ומקורות מהצד השני.

יציאתו לפועל של הבית לחיים מתקדמת. בשלב זה, כדי להאיץ אותה, עלינו להוכיח למשרד הרווחה את הצורך הקיים, 

ולצורך כך אנחנו מבקשים להפנות אל כרמית דגן משפחות עם בוגרים על הרצף האוטיסטי בתפקוד גבוה שיכולים להוות את 

 הגרעין המייסד של הבית.

פגישה  -היום תיערך יחד עם עמרי, ראש המועצה וסגנו, מנכ"לית המועצה והקב"ט, וכן נציגים נוספים ממעלה גלבוע וממירב 

עם מח"ט מנשה וקצין ההגמ"ר בנוגע למצב הביטחון על הגלבוע והדרכים לשפר אותו. אנו חושבים שאירוע גניבת 

 הטרקטורים היה אירוע חמור שהציף נקודות נדרשות לשיפור של  גורמי הביטחון באיזור.

שכונת הכרם" לשער הכרם, לטובת מי שנזקקים לפינוי גזם במהלך  -לסיום, ישנו מפתח בתיבה עליה כתוב "שער הגזם  

 החורף, בו השער סגור לעיתים. ניתן לקחת ולהחזיר.

 שבת שלום!

 

 ר הקהילה | יצחק ריבלין“יו

 השבוע קיימנו שיחת תושבים להצגת תכנית העבודה השנתית של הקהילה ולקבלת משוב מהציבור.

מוקד הערב היה הצגה של המידע שנאסף מהתושבים באמצעות שאלון האיתנות והדרך שבו ההנהלה בנתה את  טיוטת תכנית 

 העבודה על בסיס השאלונים. 

משוב  מרכזי ורחב שעלה מהשאלון האיתנות הוא רצון להכיר בצורה טובה את הנושאים שעל סדר היום הציבורי שלנו, 

 ולהיות בעלי יכולת השפעה על תהליכי תכנון וקבלת החלטות.  

 בעקבות כך, הוספנו לחלק של הצגת המידע והתוצרים של ההנהלה, שלב של דיון פרטני בחלקי התכנית. 

 בשיחות ב"חדרים" קיבלנו הערות שיכנסו לגירסה הסופית של התכנית.  

מוזמנים לעיין בחומר שהופץ, ולחשוב ולהתייחס תושבים שהשתתפו בערב השבוע, וגם כאלו שנבצר היה מהם להשתתף,  

  .למרכיבי התכנית

 נשמח לקבל שאלות, הערות ורעיונות לתכנית השנתית לפני הכנת תכנית העבודה הסופית. 

 מוזמנים לפנות לצביקי, אלי או לחברי ההנהלה.

 יצחק ריבלין

 



 מה זה ביטוח ולְמַה זה נועד? תגובה לויתור על ביטוח רעידת אדמה עבור מבני ציבור | מויש בנימיני

 ביטוח בא לטפל באירוע שלאדם מן השורה אין איך להתמודד אתו )כלכלית(. קטסטרופות בלע"ז.  

כשקונים "ביטוח שירות" עבור מכונת כביסה או מקרר זה לא באמת ביטוח, זה שיקול "עלות תועלת". האם אצטרך טכנאי  

 יותר מפעם בשנה ואחזיר את הפרמיה?

גם ביטוח מקיף לרכב יכול להיות לאחד ביטוח קטסטרופה בקטנה, ולאחר פחות מזה. יעלה כמה אלפי שקלים לתקן את 

 הרכב או עשרות אלפי שקלים לאבדן מלא או גניבה. עדיין שיקול. אנשים עשירים צריכים ביטוח פחות מאחרים.

ביטוח חובה ברכב הוא ביטוח לכל דבר כי פגיעת גוף שהוא בא לכסות יכול להיות תביעה במיליונים. דבר שאדם מהשורה אינו  

יכול להתמודד אתו. גם ביטוח בריאות להשתלות שיכול לעלות מיליונים, זה ביטוח אמיתי, לעומת ביטוח עבור טיפולים  

 אלטרנטיביים שעולים כמה מאות או אלפי שקלים ואפשר להחליט אם צריכים את הטיפול או לא.

שנה, אבל תושב  05אני גם חבר קיבוץ ועוסק בביטוחים מטעם הקיבוץ מעל  –אני תושב מעלה גלבוע כמו כולכם. גילוי נאות 

כמו כולם. מאחר שלא התיעצו איתי ואין לי שום אינטרס כלכלי אישי בהחלטה לוותר או לא לוותר על הביטוח לרעידות 

 אדמה, אני מרשה לעצמי להביע דעה נחרצת בנושא לפי המשתמע מהצעת התקציב לשנה הבא.

וחסרת אחריות. לא פחות. אין כאן כפי שנטען "ניהול סיכונים". לוותר על ביטוח  שערורייתיתאני טוען שההצעה לוותר היא 

נזקי צונאמי במעלה גלבוע זה ניהול סיכונים. באינתיפאדה הראשונה ויתרתי על סעיף טרור בפוליסה כי סמכתי על מס רכוש 

 )ניהול סיכונים(. הגדרת אירוע ביטוחי הוא "אירוע פתאומי ובלתי צפוי מראש".

יש כמה יוצאים מהכלל, ביטוח חיים למשל. האירוע אמנם פתאומי אבל לגמרי צפוי. גם רעידת אדמה לגמרי צפוי כאן בשבר 

 אפריקני. אין ספק שהוא יקרה רק העיתוי לא צפוי, אבל המחזוריות כן. -הסורי

לא  הוא האב טיפוס לקטסטרופה שהישוב לא יכול להתמודד אתו.ביטוח רעידת אדמה איננו נכלל בשיקולי עלות תועלת, 

ייתכן יותר.  מדובר בלחיות בתוך אי חרבות של אותם בניינים שאינם מבוטחים. כל  בעשרות מיליונים,מדובר במיליונים אלא 

אחד ישקם את ביתו מהביטוח האישי. גם הקיבוץ ישקם את עסקיו מהביטוח. רק אותם מבנים שהקיבוץ העביר לקהילה 

)מבני חינוך, בית כנסת, מקוה, אולם ספורט, ספריה, מועדון...( לא יהיה להם מענה. מי שיחכה למדינה לעזור, שיעמוד בתור 

 אחרי בית שאן וטבריה, צפת וכו'.

  אתמול דברנו על איתנות הקהילה. כדי לשמור עליו אחרי אירוע שללא ספק יהיה מאוד טראומטי,

 אני מבקש לא לאשר להוריד את הביטוח הזה מהתקציב לשנה הבא. 

 בעת מקרה )חוסר( ביטוח אף אחד לא יזכור כמה פרמיה הוא חסך...

 מויש.

 

 לחברי ותושבי מעלה גלבוע הגרים בהרחבות )לדורותיהם( | גדעון ישראלי

 שלום רב,

כל תושב מעלה גלבוע הגר במגרש הרשום על שמו שנרכש מרמ"י )רשות מקרקעי ישראל( חייב להחזיק ברשותו חוזה חכירה 

 .בר תוקף

חודש. עד  84חודש, בשנים האחרונות התוקף הוא ל  60בתהליך רכישת המגרש מקבלים חוזה פיתוח. בזמנו הוא היה בתוקף ל 

 .)טופס איכלוס( 8תום תקופת הפיתוח חייבים לסיים את בניית הבית ולקבל טופס 

 שנה( 84שנים )ואפשרות להארכה נוספת של עוד  84יש להגישו לרמ"י ולקבל חוזה חכירה ל  8כאשר מקבלים טופס 

 .כאשר רוצים לעשות פעולת בינוי בבית הדורשת היתר בנייה יש צורך בחתימה ובאישור של רמ"י להיתר הבנייה

 .חתימת רמ"י יכולה להינתן רק כאשר הסטאטוס של המגרש והבית הוא תקין ובתוקף

לאחרונה היו מקרים שאנשים רצו לעשות פעולה הקשורה בבית ודרשה אישור מסויים מרמ"י, לא ניתן היה לקבל את אישור 

 .רמ"י כיוון שהבית היה על חוזה פיתוח שאינו בתוקף

 .במקרה שהמצב אינו כזה יש מה לעשות .על כולם לבדוק בניירת שלהם ולוודא שאכן יש בידם חוזה חכירה

 

 אשמח לסייע למי שנתקל בהפתעות

 גדעון ישראלי, קידום התיישבות, אגף קהילה



 ו בשבט | ציפי פרחי “כימי העץ ימי עמי... תובנה לט

 . אוהבת, חג עם המון משמעויות עבורי את חג טו בשבט אני מאד

ו בשבט היה פורס אותם על השולחן וכל פרי "ו בשבט ובערב ט"אבי ז"ל היה אוסף פירות ומניחם במקרר מראש השנה ועד ט

זה חג של התחדשות והיציאה אל הטבע משחררים את הנפש והגוף בימים של מגפה וחולי . קיבל פתאום משמעות של קדושה

 . ומאפשרים מצב של שמחה והתעלות

 . ולחיבור העם והארץ-ממדריך טיולים. הוא סיפור של ראש השנה לאילן   הסיפור שאני רוצה לספר הוא סיפור ששמעתי

הרב אמיתי סיפר אותו לפני כמה שנים: " הלכתי ברחובות ירושלים באחד מימי שבט החורפיים ופגשתי את הרב ישראל 

 ישראל אולי תספר לי דבר תורה מחזק לט"ו בשבט?" ‘ ר:  "אריאל, שאלתי אותו

 "אמר לי " אספרה לך סיפור שיחזק אותך יותר מכל דברי תורה שאוכל לומר לך

לפני כמה שנים השתתפתי בהרצאה של יוצאי האצ"ל . לאחר ההרצאה ניגשתי לשוחח עם המרצה. שאלתי אותו : וכך סיפר

מאין הוא, והוא אמר שהוא מבולגריה. התפלאתי, כיוון שבבולגריה לא נשארו הרבה יהודים דתיים ,שאלתי אותו, והוא ענה 

 שאכן הוא הגיע מבית שכמעט לא ידע דבר על יהדות לא פסח, לא שבת, לא חנוכה, שום דבר. 

רק פעם בשנה באמצע החורף, היה אירוע מיוחד: סבתא הייתה מזמינה את כל המשפחה לארוחת ערב חגיגית, שבה אכלו  

העצים מתנשקים -בחצות הלילה , הרבה פירות. בארוחה הזו סיפרה שהלילה הוא יום הולדת של העצים ולכבוד היום החגיגי

זה את זה. הייתי אז ילד קטן, והשתוקקתי לראות את הנשיקות. התאמצתי מאד והמתנתי ער עד חצות הלילה. ברגע המיוחל  

יצאתי החוצה בציפייה, אך לאכזבתי לא ראיתי. כל העצים נשארו במקומם. סיפרתי לסבתי שלא ראיתי דבר ממה 

 ......והיא אמרה: "טיפשון שלי, בטח שלא ,דע לך, שרק העצים בישראל מתנשקים בלילה הזה שסיפרה

 מאותו לילה גמלה בליבי ההחלטה לעלות לארץ, ובסופו של דבר אכן עליתי והנה אני פה".

 וכך סיים הרב ישראל את סיפורו: "תראה כמה נפלא, יש יהודים שלא חנוכה ולא פסח שמרו עליהם אפילו לא יום כיפור. 

  "ו בשבט!"רק ט

 

יק   חנה בן צבי גורן –חמישה סיפורים על לוּשִׁ

 בהוצאת ספרי ניב

יק. אז קראתי בו שוב ומצאתי דברים שלא ראיתי. בכלל, הסיפורים האלה סופרו  כמה זמן לא חשבתי על הספר ועל לוּשִׁ

freestyle  במשך שנים בגן הילדים וכשנכתבו, נכתבו לגמריfreestyle כך אני כותבת. משהו זורם מהמוח/לב/בטן אל קצות .

 אצבעותיי שעל מקלדת ואז כפי שכתב יורם טהרלב "חשמל זורם בכפות ידיי".

 כשאני חוזרת אל הטקסט אני מבינה אותו אחרת או מגלה בו דברים שלא חשתי בזמן הכתיבה. 

יק אסביר שזהו ליקוט של זיכרונות ילדות שלי כילדה קטנה בקיבוץ שקם חודש אחרי הקמת   לדור אשר לא ידע את לוּשִׁ

בערך ולקריאה עצמאית של גדולים יותר ושל מבוגרים  0המדינה בעמק בית שאן. הוא מתאים להקראה לילדים מגיל 

נוסטלגיים. הוא בפירוש לא נישתי במובן שגם מי שלא גדל בקיבוץ ובלינה משותפת יכול ליהנות ממנו ויותר מזה, להציף 

בעקבותיו נושאים כמו, פחדים,  פתרונות, אמפתיה, התגברות, ניצחונות, איך ילד רואה את המבוגר ואיך המבוגר רואה את 

 עצמו בעיני הילד.

יק )אני אם עוד לא הבנתם( לא כתבה אותו בזמן אמת, ואף שהוא עבר  כל מה שמסופר בספר הזה קרה באמת, אבל לוּשִׁ

מסננים שונים, הוא לא שונה עובדתית. סיפורי הספר עוסקים בתושייה, בגבורה, בהסתפקות במועט כערך עליון ובעצמאות. 

יק בת שנתיים וחצי ובאחרון  יק לא חשה כל פחד  –סדר הסיפורים הוא כרונולוגי; בסיפור הראשון לוּשִׁ היא  -היחיד שבו לוּשִׁ

 כבר כמעט בת חמש.

יק מגלה המון תושייה, במיוחד בסיפור הראשון על החלפת מצעים, אבל גם בפתרונות שהיא מוצאת בסיפור השני על  לוּשִׁ

הג'ירפה והזברה וברביעי על הריצה למטע התמרים. בסיפורים על הג'ירפה והזברה ועל הריצה למטע התמרים, ההורים 

מוצאים עצמם מעורבים בעל כרחם, והם עושים זאת נפלא תוך שיתוף פעולה אוהב עם תחמון 

המערכת. בסיפור השלישי על חביתה משש ביצים, המבוגרים )אבא, סבתא וסבא( חוגגים את יציאתה 

יק להתמודד  יק מתינוקות לחירות במלאת לה שלוש, אבל למעשה הוא עוסק בקושי של לוּשִׁ של לוּשִׁ

 עם הדרישה לשוויון מוחלט תוך הסתפקות במועט בעיקר ככל שזה נוגע לאוכל.

בסיפור החמישי והאחרון מוזכרים הרבה מבוגרים וכמה ילדים אבל הוא כולו עמידה איתנה של 

יק על עקרונותיה ונכונותה לשלם על כך "מחיר". מה שנקרא  עצמאות ורוח חופשית. ילדים לא  –לוּשִׁ

 זקוקים לתובנות ולפלסף האלה. כשהם שומעים או קוראים את הספר הם קולטים אותם מיד.

אז נכון, אני עושה כאן קצת פרסומת, אבל כמו שאמרתי, מאז יצא הספר לאור הגיעו ברוך השם עוד 

 הרבה אנשים למעלה גלבוע וחוץ מזה, גם כמו שאמרתי, קריאה חוזרת בו הוציאה ממני עוד עניינים...
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בימי מתקפת האומיקרון ורשימת המאומתים היומית שהולכת ומתעבה נדרשים מאתנו להישאר בבית דבר שלא מאפשר 

 לצאת לעבודה באופן מסודר.

 שנה.  65ברוח התקופה ברצוני לשתף אתכם בסוגית ימי עבודה, ימי חופש וימי מחלה שהעסיקה את הקיבוץ לפני 

הוחלט בקיבוץ מעלה גלבוע לעבור לתת אוטונומיה להתארגנות של עבודת החברות ולעבור לחמישה ימי  – ולמה? מהפך!!!

 עבודה לחברות. אוטונומיה משמעותה שכל ענף מסתדר בכוחות עצמו כך שמוסד סדרנית העבודה הופך למיותר.

-1441מסתבר שהשינוי בשיטה לא היה פשוט כפי שהדבר בא לידי ביטוי בקטעים שהוצאתי מדפי המידע של שנת תשנ"ב )

1440) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 אם יש למי מכם או מכן זיכרון, סיפור וכד' הקשור לאותו מהפך, ממש אשמח שתשתפו גברים ונשים כאחד.
 
 

 

 שבת "נח"

 בקיצור ולעניין / לני קפלן ]מזכיר פנים של הקיבוץ[

ביום ראשון הקרוב עם לא מעט חששות אנו מתחילים את עידן "חמישה ימי עבודה לחברות". הרבה דובר ועוד 
 הלוואי והמהפכה תהיה לברכה ולא לקללה, אמן כן יהי רצון. –הרבה יסופר 

 שבת "לך לך" 

 בקיצור ולעניין/ לני קפלן 

כפי שחששנו השבוע הראשון של עידן "חמשת ימי עבודה" לא עבר חלק במיוחד והתגלו מספר נקודות לחץ, אך 
אנא, אל תתייאשנה. זכורנה את היום החופשי ולא את היום הארוך, והרשו לנו עוד כמה ימי חסד לפני הסקת 

 מסקנות.

 שבת "וישלח" 

 מפנקסו של מרכז משק / אליאב אילן

בנושא האוטונומיה לענפי הבנות עדיין ישנן בעיות ובחלק מהענפים דורש סידור העבודה הפנימי מאמץ וזמן רב. 
ואף על פי כן לא תמיד נמצא פתרון בענף. לצערי ישנן גם תקלות באשר לנורמת העבודה החדשה של הבנות. סוכם 
כי הבנות תעבודנה שמונה שעות ביום וכי ביקורים בקופ"ח וכדומה יהיו על חשבון היום החופשי. נמסר לי כי לא 

 תמיד נשמרים כללים אלו וישנן חריגות מעטות.

אין לי שום כוונה לנהל מעקב אחרי כל אחת ולהעיר במידת בצורך. אני משאיר זאת לאחריות הפרטית של כל 
 אחת ואחת. 

 בסך הכול נראה לי כי ישנה שביעות רצון מצד הבנות בעיקר מהיום החופשי.

 שבת "בא" 

 מוועדת עבודה / קובי שחם

 להלן מספר הבהרות בעניין חמישה ימי עבודה למי שעדין לא יודעת.

 שעות נטו. כלומר, ארוחה אחת על חשבון העבודה. 5.0שעות העבודה בכל ענפי הבנות הן  .1

אם היא יום אחד, תהיה על חשבון היום החופשי. אם המחלה מתמשכת, אפילו אם היא מאפשרת  –מחלה  .0
 עבודה חלקית, לא יילקח יום חופשי במשך אותה תקופת מחלה.

 שעות ביום בו יש לה תור ערב וכן חברה בהריון בחודש תשיעי. 0.0חברה תעבוד  .6

מספר פעמים נשמעו טענות כלפי סדרנית העבודה כשפנתה לחברות להשלים במקומות עבודה אחרים, כיצד זה 
שיש אוטונומיה בענפים ועדיין נזקקים לשירותיהם של ענפים אחרים. ובכן צריך לזכור: האוטונומיה קיימת 

והענפים מנסים להסתדר בכוחות עצמם בסידור היום יומי. אך בכל זאת יש לנו חוסר מסוים בחברות על מנת 
לאייש תפקידים מסוימים. גם החורף והמחלות בעיצומם כך שיש צורך בעזרה מידי פעם וזה פחות בהרבה ממה 

 שהיה פעם.


